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Do 20 studenata biće finansirano iz budžeta (ilustracija) -
 Foto: Fakultet za sport

Reformisani model 
master studija

Na Fakultetu za 
sport i fizičko 
vaspitanje Uni-
verziteta Crne 

Gore, studenti će prvi put 
ove godine upisivati refor-
misani model dvogodišnjih 
master studija (3+2), a dekan, 
prof. dr Stevo Popović kazao 
je da se nada da će biti poma-
ka i u kvalitetu rada, što je 
bio primarni cilj reforme, ali 
i u zainteresovanosti stude-
nata da nastave usavršava-
nje nakon osnovnih studija.

Rekao je da ima pozitivna 
očekivanja od reformisanih 
studija.

Prema njegovim riječi-
ma, planirani broj mjesta 
za upis na master akadem-
skim studijama Fizička 
kultura i zdravi stilovi ži-
vota je 20 studenata, koji bi 
bili finansirani iz budžeta, 
dok će na Sportu, fitnesu i 
turizmu primiti deset stu-
denata, takođe finansiranih 
iz budžeta.

“Pošto još uvijek ima stu-
denata koji završavaju spe-
cijalističke studije po sta-
rom programu, a to će biti 
slučaj i ove godine, pitanje 
raspisivanja konkursa za 

jednogodišnje magistarske 
studije, na koje imaju zakon-
sko pravo, našlo se, takođe 
na dnevnom redu sjednice 
Vijeća fakulteta”, kazao je 
Popović.

Prema njegovim riječima, 
Vijeće fakulteta definisalo je 
da broj studenata na magi-
starskim akademskim stu-
dijama Fizička kultura i ma-
gistarskim primijenjenim 
studijama Fizičko vaspitanje 
djece bude po deset samofi-
nansirajućih studenata.

“Na Fakultetu za sport i fi-
zičko vaspitanje, s obzirom 
na to da nismo imali mnogo 
studenata na magistarskim 
studijama prethodnih go-
dina, uz činjenicu da idu i 
besplatne dvogodišnje stu-
dije, broj kandidata neće biti 
veliki ove godine”, kazao je 
Popović.

Na osnovu rješenja Mini-
starstva prosvjete Crne Gore 
iz 2017. godine, licencom je 
dozvoljen broj od po 70 stu-
denata za master akademske 
studijske programe Fizička 
kultura i zdravi stilovi živo-
ta i Sport, fitnes i turizam, 
obima po 120 ECTS.

Sv. M.

 ” Vijeće fakulteta definisalo je da 
broj studenata na magistarskim 
akademskim studijama Fizička kultura i 
magistarskim primijenjenim studijama 
Fizičko vaspitanje djece, bude po deset 
samofinansirajućih studenata”...
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Plate smanjuju da 
ne bi otpuštali?

N ovi izvršni di-
rektor predu-
zeća Luka Kotor 
AD Marko Ra-

dulović (DPS), pozivaju-
ći se na zaključke Borda 
direktora te frime čiji je 
većinski vlasnik Opština 
Kotor, odlučio je da svim 
zaposlenima smanji pla-
te za 20 odsto u narednoj 
godini.

Osim toga, Radulović je 
u predlogu odluke o sma-
njenju zarada zaposlenih 
naveo i da se u naradenoj 
godini ukinu i sve isplate 
dodataka za smjenski rad, 
kao i naknada za rad komi-
sija i radnih tijela u kojima 
učestvuju zaposleni.

Takav predlog upućen je 
na izjašnjavanje sindikal-
noj organizaciji Luke, koja 
zapošljava oko 70 radnika.

U pravnoj pouci, među-
tim, Radulović je naveo 
da sindikat po tom osno-
vu ima samo pravo da u 
narednih 15 dana, “kod 
nadležnog suda pokrene 
postupak prava svojih čla-

nova iz rada i po osnovu 
rada”.

Predsjednik Sindikata 
Luke Bojan Arsić, potvrdio 
je “Vijestima” da su dobi-
li takav predlog izvršnog 
direktora kojim su, rekao 
je, neprijatno iznenađeni.

“S tim u vezi, zakazao 

sam za petak u 10 sati zbor 
radnika na kojem ćemo 
odlučiti kako ćemo se kao 
sindikat odnijeti prema 
ovom predlogu. Takođe, 
tada ćemo razmotriti i pi-
tanje predloženog ukida-
nja isplate dijela dividende 
Luke Kotor za prošlu godi-
nu, a na koji po Kolektiv-
nom ugovoru, imaju pravo 
zaposleni, srazmjerno nji-
hovom učešću u ostvare-
noj dobiti”, istakao je Arsić.

U predlogu odluke o 
smanjenju zarada zaposle-
nika, izvršni direktor Ra-
dulović naveo je da će one 
biti smanjene za 20 odsto, 
počev od plate za maj 2020, 
zaključno sa platom za 
maj 2021. godine: “Usljed 
poremećaja u poslovanju, 
zapadanja u poslovne i 
finansijske teškoće uzro-
kovane otkazivanjem ugo-
vorenih dolazaka kruzera 
zbog posljedica pandemije 
koronavirusa objavljenje 
odlukom SZO od 11. mar-
ta 2020, a koje posljedice 
će dovesti do očekivanog 
poslovnog gubitka u 2020. 
i prvoj polovini 2021. go-

dine”.
U obrazloženju Radu-

lović piše da troškovi za 
plate čine 85 odsto svih 
poslovnih rashoda Luke 
Kotor i da je ta činjenica 
u kontekstu potpune blo-
kade obavljanja osnovne 
djelatnosti te firme zbog 

 ” Dvadeset odsto će biti smanjene plate, 
počev od zarade za maj 2020. zaključno 
sa platom za maj 2021. godine: Usljed 
poremećaja u poslovanju, zapadanja u 
poslovne i finansijske teškoće”, piše u 
predlogu odluke Radulovića

 ” U obrazloženju odluke, Radulović piše 
da troškovi za plate čine 85 odsto svih 
poslovnih rashoda Luke Kotor i da je ta 
činjenica u kontekstu potpune blokade 
obavljanja osnovne djelatnosti firme 
zbog korona krize pokazala da, ukoliko 
se nastavi poslovanje ovim trendom, 
gubitak na kraju poslovne godine će biti 
cca 1.500.000 eura”...

cilju da se sačuvaju radna 
mjesta zaposlenih i preva-
ziđe kriza, bez sprovođenja 
programa otpuštanja” - da 
se plate smanje za petinu i 
ukinu naknade za smjen-
ski i rad u komisijama i 
radnim tijelima.

Po računici izvršnog di-
rektora, to bi za 22 odsto 
smanjilo troškove poslo-
vanja i obezbjedilo mo-
gućnost firmi za isplatu 
zarada zaposlenima još tri 
mjeseca.

Radulović navodi da bi 
takav postupak predstav-
ljao društveno- odgovorno 
poslovanje koje se u kon-
kretnoj situaciji odnosi na 
brigu prema zaposlenima i 
njihovim porodicama i da 
bi smanjenje plata moglo 
biti i ukinuto prije isteka 
roka od godinu dana, ako 
u međuvremenu dođe do 
normalizacije poslovanja i 
ponovnog pružanja lučkih 
usluga kruzerima.

korona krize “pokazala da 
ukoliko se nastavi poslova-
nje ovim trendom, gubitak 
na kraju poslovne godine 
će biti cca 1.500.000 eura”.

“Društvo bi ostalo bez 
sredstava na računu, došli 
bismo u situaciju da ima 
problema sa likvidnošću. 
Pri takvom stanju stvari 
Luka Kotor AD bi kao po-
slodavac došla u situaciju 
da ne može da redovno po-
kriva troškove bruto zara-
da zaposlenima. Zbog loših 
bilansa, kredite za pokri-
vanje problema tekuće li-
kvidnosti bi bilo nemogu-
će dobiti, a sve iz razloga 
stanja finansija uzrokova-
nih poremećajima u redov-
nom poslovanju zbog krize 
izazvane virusom korona 
i njenim efektima po kru-
zing industriju”, istakao je 
Radulović.

Zbog toga, tvrdi, “cje-
lishodnim i ekonomski 
opravdanima prije svega u 
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